
Protokół Nr XLV  /13 

z  obrad XLV sesji Rady Miasta Rypina  w dniu 30 grudnia 2013 roku w Urzędzie 

Miejskim w Rypinie  pod przewodnictwem  p .  Joanny Krukowskiej  - Przewodniczącej           

                                                         Rady Miasta Rypina. 

 

Na stan 14 radnych obecnych było  14. 

Lista obecności stanowi zał. Nr  1 do protokołu. 

 

Sesja trwała  od godz.16.10  do godz. 18.00 

 

Porządek obrad : 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

a/ otwarcie  obrad  XLV sesji i stwierdzenie quorum 

b/ przyjęcie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu XLII i XLIII  sesji. 

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od XLII sesji, w  

      tym z realizacji uchwał. 

3.   Sprawozdanie  przewodniczących komisji z prac   Komisji. 

4.   Podjęcie  uchwał w sprawach : 

     a/ w sprawie zasad udzielania  stypendium motywacyjnego  Rady Miasta Rypina  

         ( projekt  uchwały  Nr XLV/ 307 /13 ) 

     b/  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia  Regulaminu  określającego  kryteria i  

          tryb przyznawania nagród  dla nauczycieli  ze specjalnego funduszu  nagród za   

          ich osiągnięcia  dydaktyczno-wychowawcze , sposobu podziału  środków na   

          nagrody  organów prowadzących  i dyrektorów  szkół oraz trybu  zgłaszania   

          kandydatów do nagród ( projekt uchwały Nr  XLV/ 308 /13 ) 

     c/ w sprawie  określenia przystanków autobusowych  na terenie miasta Rypina   oraz  

    warunków  i zasad korzystania z tych  przystanków ( projekt uchwały Nr  XLV/  

    309/13  

     d/ w sprawie ustalenia stawki  opłat za korzystanie  przez operatora  i przewoźnika  z  

    przystanków  komunikacyjnych , których właścicielem  albo zarządzającym jest   

   Gmina Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr  XLV/ 310 /13) 

      e/ w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów   



    Alkoholowych oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta  Rypina na  

    rok 2014 ( projekt  uchwały Nr  XLV/311/13) 

      f/ w sprawie uchwalenia  Statutu Miasta Rypin ( projekt uchwały Nr  XLV/ 312 /13 ) 

      g/  zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok     

           ( projekt uchwały Nr  XLV/ 313 /13) 

      h/  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej   

          Gminy Miasta Rypina na lata   2013 - 2024   ( projekt uchwały Nr XLV/ 314 /13 ) 

 i/   w sprawie przyjęcia rocznego  programu współpracy z organizacjami  pozarządowymi   

      oraz podmiotami wymienionymi  w art.3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia  2003 roku  

      o działalności  pożytku publicznego  i o wolontariacie  na 2014 rok. ( projekt uchwały   

      Nr   XLV/315/13). 

5. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych 

6 .Wnioski i zapytania mieszkańców. 

7. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie  obrad  XLV  sesji  Rady Miasta Rypina 

    

                                                                                                   

Ad.1a 

 

Przewodnicząca   Rady otworzyła obrady  XLV sesji.  Stwierdziła, że na sali jest 14 radnych, 

sesja  jest więc  prawomocna do podejmowania uchwał. 

 

Ad.1b 

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła  porządek obrad XLV sesji. 

Zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały, który otrzymała 

przed sesją.  Jest to projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego  programu współpracy z 

organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi  w art.3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia  2003 roku o działalności  pożytku publicznego  i o wolontariacie  na 2014 rok.- 

jako  projekt uchwały   Nr   XLV/315/13. 

Rada   Miasta  Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. Projekt uchwały 

wprowadzono do porządku obrad w punkcie 4 i. 

Radny Paweł Sobierajski zgłaszał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji  punktu 

dotyczącego sprawozdania przewodniczących Komisji z prac komisji. 

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za „, przy  4 ‘wstrzymujących „  wniosek przyjęła. 

Sprawozdanie  Przewodniczący Komisji z prac Komisji wprowadzono jako punkt  3. 



 Tym samym zmianie uległa  kolejność dalszych poszczególnych punktów  porządku obrad. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za ‘ jednogłośnie przyjęła  protokół  XLII 

 i XLIII sesji. 

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta Rypina informował, że : 

 -    28 XI – odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Gmin Rypińskich, 

 29 XI – w Zespole Szkół Miejskich  została otwarta wyremontowana sala taneczno – 

teatralna i  sala informatyczna. Powstała dzięki udziałowi sponsorów m.in. firmom  REJS, 

Kaufmann, Piekarni p.Fede. Dzięki nowo powstałej sali Dziecięco – Estradowa grupa 

może ćwiczyć w profesjonalnych warunkach. Poprawia się zaplecze edukacyjne w nowej 

perspektywie budżetowej UE ,należy pomyśleć o termomodernizacji ZSM. 

 6 XII – uroczyste odpalenie choinki. Założono nowe iluminacje świetlne na ulicach 

Malanowskiego, 21 stycznia, Kościuszki, w parku Piłsudskiego.  

 10 XII – podsumowanie strategii rozwoju miasta Rypina 2007-2013.  

 14 XII -  odbyły się konsultacje społeczne Regionalnego Programu Operacyjnego  Woj. 

Kuj. - Pom.  

 16 XII – podpisanie aktu notarialnego na tereny  przy ul.Lipnowskiej, tuż za OLKOPem z 

panią Wiśniewską  

 17 grudnia – wystosowane zostało pismo do Marszałka Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego w sprawie objęcia w strategii rozwoju województwa drogi 563 Rypin – 

Żuromin. Przy drodze  znajduję się m.inn. Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna, , 

kompleks Rypińskiego Centrum Sportowego, powstaje inwestycja budowy wytwórni pasz  

firmy CEDROB, Spółdzielnia Mleczarska ROTR  przewozi tą drogą ok.60mln litrów 

mleka, powstaje Regionalne Targowisko Rolne w miejscowości Skrwilno. Wszystkie te 

argumenty mają znaczenie dla powiatu rypińskiego, ale również dla całego województwa 

kujawsko – pomorskiego.  

 21 XII – w Rypińskim Domu Kultury został przedstawiony program świąteczny „A Ty 

Betlejem”.  

 23 XII – wraz z MOPS przygotowane zostało spotkanie wigilijne z najuboższymi 

mieszkańcami. W okresie przedświątecznym przekazano  także ponad 700 paczek dla 

najbardziej potrzebujących. Miasto włączyło się także w akcję Szlachetnej Paczki. 



Największe podziękowania należą się Jakubowi Jankowskiemu liderowi akcji. 

-    ważnymi wydarzeniami były także  I Charytatywny Mikołajkowy Turniej Piłki Nożnej  

     oraz II Ogólnopolski Turniej Piłki Nożnej o Puchar Burmistrza Miasta Rypina.  

-    na  ulicach Ogrodowa, Słoneczna, Nowy Rynek przeprowadzona została akcja nasadzeń   

     przez MOSiR. Zamontowano trybuny na orliku przy SP 1 i zakupiono elementy do siłowni  

     na powietrzu  przy SP 3.  

Burmistrz  informował ponadto : 

-  w  dniu 24 grudnia 2013 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. „Odbiór  i  

    zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasta Rypina”.  

-   w przeprowadzonym postępowaniu wpłynęła jedna oferta złożona przez konsorcjum firm:  

   Przedsiębiorstwo Komunale „KOMES” Sp. z o.o., ul. E. Orzeszkowej 4,  

   87 – 500 Rypin i Regionalny Zakład Utylizacji Odpadów Komunalnych „Rypin”  

   Sp. z o.o., Puszcza Miejska 24, 87 – 500 Rypin Umowa obejmuje okres od dnia  

   1 stycznia 2014 roku do dnia 31 grudnia 2015 roku. Całkowita wartość brutto umowy  

    wynosi 3 735 070,88 zł.  

-   w dniu 28 listopada 2013 r. dokonano odbioru końcowego zadania pn.     

    „Termomodernizacja budynku przy ul. Lipnowskiej 17”. Roboty objęły docieplenie  

    elewacji styropianem gr. 15 cm, wymianę oraz likwidacje części okien kondygnacji piwnic,  

    naprawę kominów z wymianą obróbek blacharskich i orynnowania. Wyremontowane  

    zostały również schody zewnętrzne do budynku. Wartość robót wyniosła brutto 79 369,05  

    zł.  Dzięki przeprowadzonej inwestycji zmniejszyły się nie tylko koszty ogrzewania ale  

    budynek zyskał nową estetykę i cieszy oko nie tylko mieszkańców ale i osób  

    przejeżdżających przez Rypin.     

-   w dniu 2 grudnia 2013 dokonano odbioru końcowego zadania pn. „Budowa dróg  

    wewnętrznych w rejonie ul. Mławska – Dworcowa”. W ramach robót około 800 m
2
  

    wykonano około 800 m
2
 nawierzchni z kostki brukowej betonowej na podbudowie  

    z kamienia łamanego zapewniając w ten sposób dogodny dojazd do budynków  

    wielorodzinnych przy ul. Mławskiej  33, 35, 37 oraz kompleksu garaży i komórek     

    lokatorskich w tym rejonie. Wartość końcowa robót wyniosła 95 882,35 zł brutto.  

-  w dniu 3 grudnia 2013 r. przeprowadzono odbiór końcowy zadania pn. „Utwardzenie  

    nawierzchni ul. Lisiny”. Prace budowlane objęły wymianę istniejącej nawierzchni żużlowej  

    na nawierzchnię z kruszywa kamiennego gr.  23 cm na warstwie odsączającej z piasku gr.  

    20 cm. Wartość robót wyniosła 105 488,65 zł. Tak wykonana droga przenosi obciążenia  

    przewidziane dla dróg gminnych, może również stanowić podbudowę pod asfalt lub kostkę  



    jednak już w powiązaniu z koniecznością budowy kanalizacji deszczowej, a ta w  

    przypadku ul. Lisiny ze względu na jej lokalizację byłaby bardzo droga. Jeżeli rozwiązanie  

    to sprawdzi się w użytkowaniu to umożliwi nam zastosowanie go na innych drogach  

    gruntowych nie posiadających pełnego uzbrojenia podziemnego, gdzie budowa docelowej  

    nawierzchni jest niemożliwa ze względów technicznych czy też nieuzasadniona    

    ekonomicznie.   

-   w dniu 20 grudnia 2013 otrzymaliśmy dokumentację projektowo-kosztorysową na  

    przebudowę ulicy Spokojnej. Po sprawdzeniu jej kompletności i prawidłowości wykonania  

    projektant dokonał niewielkich poprawek i uzupełnień. Po przeprowadzeniu  podziału  

    jednej z działek pod niezbędne poszerzenie ulicy będziemy mogli wystąpić  

    o stosowne pozwolenia na realizację inwestycji i zgodnie z projektem budżetu przystąpić  

    do realizacji robót.      

Burmistrz przekazał radnym na piśmie realizację  uchwał Rady Miasta  z poprzednich sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Oświaty Jarosław Sochacki  informował, że komisja  spotkała się 

dwukrotnie, gdzie opiniowała  projekt budżetu na  2014 rok oraz projekty uchwał na 

dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Paweł Sobierajski informował, że   komisja 

przeprowadziła kontrolę wydatków  budżetu miasta Rypina oraz  jednostek  budżetowych. 

Ponadto komisja  przeprowadziła  kontrolę wydatków w SP Nr 3, Muzeum Ziemi 

Dobrzyńskiej  i Przedszkolu Miejskim Nr 3 . W wyniku kontroli nie stwierdzono 

nieprawidłowości. Komisja  odbyła też jeszcze jedno posiedzenie , na którym  analizowała 

wynagrodzenia pracowników  administracyjnych w miejskich jednostkach oświatowych. 

Z kolei   Komisja Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej, której przewodniczącą jest  

Aleksandra Ziółkowska  odbyła wspólne posiedzenie, na którym opiniowała  projekty uchwał. 

Komisja Porządku Publicznego Handlu i Usług pod przewodnictwem Janusza Chojnackiego  

spotkała się dwukrotnie , w tym  na jednym posiedzeniu wspólnym komisji. Zajmowała się  

sprawami budżetu miasta Rypina na 2014 rok. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Zbigniew Kędzierski  informował 

na koniec o pracach  jego  komisji, która odbyła 3 spotkania, w tym jedno wspólne z 

pozostałymi komisjami. Opiniowała  projekt budżetu miasta Rypina na 2014 rok oraz 

projekty uchwał dot. dzisiejszej sesji. 

 



Ad.4a 

Przewodnicząca   Rady Miasta przedstawiła  projekt uchwały Nr XLV/307/13 w sprawie 

zasad udzielania  stypendium motywacyjnego  Rady Miasta Rypina . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Oświaty oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XLV/307/13 w 

sprawie zasad udzielania  stypendium motywacyjnego  Rady Miasta Rypina . 

Uchwała  Nr  XLV/307/13 stanowi zał. Nr  2 do protokołu. 

 

Ad.4b 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XLV//308/13 zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia  Regulaminu  określającego  kryteria i tryb przyznawania nagród  

dla nauczycieli  ze specjalnego funduszu  nagród za  ich osiągnięcia  dydaktyczno-

wychowawcze , sposobu podziału  środków na  nagrody  organów prowadzących  i 

dyrektorów  szkół oraz trybu  zgłaszania  kandydatów do nagród . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Oświaty oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za „, przy  1 „wstrzymującym „    podjęła uchwałę Nr  

XLV//308/13 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia  Regulaminu  określającego  

kryteria i tryb przyznawania nagród  dla nauczycieli  ze specjalnego funduszu  nagród 

za  ich osiągnięcia  dydaktyczno-wychowawcze , sposobu podziału  środków na  nagrody  

organów prowadzących  i dyrektorów  szkół oraz trybu  zgłaszania  kandydatów do 

nagród . 

Uchwała Nr  XLV/308/13   stanowi zał. Nr  3 do protokołu. 

 

Ad.4c 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XLV/309/13 w sprawie  

określenia przystanków autobusowych  na terenie miasta Rypina   oraz warunków  i zasad 

korzystania z tych  przystanków. 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina   12 głosami „za „, przy  2”przeciw” podjęła uchwałę Nr  

XLV/309/13 w sprawie  określenia przystanków autobusowych  na terenie miasta 

Rypina   oraz warunków  i zasad korzystania z tych  przystanków. 



Uchwała Nr  XLV/309/13  stanowi zał. Nr  4 do protokołu. 

 

Ad.4d 

Przewodnicząca Rady  Miasta przedstawiła  projekt uchwały Nr XLV/310/13  w sprawie 

ustalenia stawki  opłat za korzystanie  przez operatora  i przewoźnika  z  przystanków  

komunikacyjnych , których właścicielem  albo zarządzającym jest  Gmina Miasta Rypina . 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „, przy 1 „wstrzymującym „ podjęła uchwałę Nr 

XLV/310/13  w sprawie ustalenia stawki  opłat za korzystanie  przez operatora  i 

przewoźnika  z  przystanków  komunikacyjnych , których właścicielem  albo 

zarządzającym jest  Gmina Miasta Rypina. 

Uchwała Nr  XLV/310/13 stanowi zał. Nr  5 do protokołu. 

 

Ad.4e 

Przewodnicząca Rady Miasta   przedstawiła  projekt uchwały  Nr XLV/311/13   w sprawie  

przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych oraz 

Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta  Rypina na  rok 2014 . 

Jest pozytywna opinia radcy prawnego  pod względem formalno - prawnym. 

Radny Janusz Chojnacki – przewodniczący Komisji Porządku Publicznego  Handlu i Usług 

prosił  o odłożenie tego projektu uchwały na kolejną sesję, gdyż powinien on wrócić pod 

obrady jego komisji. Przyznał, że jest to jego niedopatrzenie   na początku obrad sesji, kiedy    

to przyjmowano porządek obrad.  Już w ubiegłym roku apelował, aby dokumenty do Biura 

Rady wpływały wcześniej. 

Burmistrz Miasta był zdania, że należy uchwalić ten program, zawsze będzie można wnieść 

poprawki. Większość środków jest wydatkowanych w II półroczu . Prosił o uchwalenie tego 

programu, gdyż w przeciwnym razie spowoduje to  paraliż  pracy klubów i świetlic.  Szanuje 

opinię  przewodniczącego komisji p. Chojnackiego Pytał pracownika  urzędu  p. 

Chmielewskiego, dlaczego  są uwagi, gdyż ten program niewiele się zmienia., jest podobny 

do tego z lat poprzednich. 

Pan Karol Chmilewski przyznał rację, że rzeczywiście  dość późno przekazał to do Biura 

Rady, ale też czekał na pewne dane. 

W tej sytuacji Przewodnicząca  Rady pytała radcę prawnego o zdanie, gdyż porządek   obrad 

sesji został już przyjęty. 



Radca wyjaśniał, że jeśli został  złożony wniosek  o zdjęcie projektu uchwały  z porządku 

obrad, Rada może go przegłosować. Jest tu jednak kwestia zaistnienia wydatków w nowym 

roku budżetowym, o  czym  wspominał burmistrz  i przez jakiś czas świetlice nie będą mogły  

dokonywać wydatków. 

Przewodnicząca  Rady ogłosiła  5 minut przerwy. 

Po przerwie  radny Janusz Chojnacki  wycofał swój wniosek, gdyż rzeczywiście przyjęto 

porządek obrad uwzględniający te uchwałę. Zapewnił jednak, że  jego komisja wróci do tego 

tematu w miesiącu styczniu  i dokona korekt. Dostał zapewnienie, że do tego czasu nie będą  

uruchamiane środki finansowe. 

Po dyskusji Przewodnicząca Rady  poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 10 głosami „za „ przy  4  ‘wstrzymujących „ podjęła uchwałę Nr 

XLV/311/13   w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów  Alkoholowych oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta  

Rypina na  rok 2014 . 

Uchwała Nr  XLV/311/13 stanowi zał. Nr  6 do protokołu. 

 

Ad.4f 

Przewodnicząca Rady  Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr XLV/312/13 / w sprawie 

uchwalenia  Statutu Miasta Rypin . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

W dyskusji jako pierwszy głos zabrał radny Sławomir Pawłowski . Statut był  szeroko 

analizowany, radni uzyskali konsens w sprawie kilku zapisów , nie podzielili  jego uwagi 

odnośnie  zapisu w § 19  punktu 5 „ Wnioski i zapytania mieszkańców  „. Pan radny zgłosił 

wniosek formalny o wprowadzenie tego punktu.. Argumentował to zbliżającymi się 

wyborami samorządowymi . Nie wiadomo kto będzie przewodniczącym Rady  i czy będzie to 

osoba  tak elastyczna,  jak obecna przewodnicząca udzielająca głosu każdemu mieszkańcowi. 

Radny  Jarosław Sochacki był zdania, że statut powinien pozostać  w takiej formie w jakiej  

został przedstawiony na sesję.  W §  20  pkt. 4  jest zapis, że przewodniczący może udzielić 

głosu osobie  nie będącej  radnym. Pytał, czy był taki przypadek, aby mieszkaniec nie mógł 

zabierać głosu   w temacie  dyskutowanej uchwały, która go interesowała? Dodał też, że  

zapytania mieszkańców ciągnęły się  czasami bardzo długo  i przybierało to różne formy. 

Prosił o pozostawienie  zapisów  bez zmian. 



Zdaniem radnego Pawłowskiego , pan radny źle zrozumiał jego intencje. Chodzi mu bowiem 

o  kadencje, które będą . Co prawda pkt 4 w § 20 mówi, że przewodniczący może udzielić 

głosu , ale nie musi. Ostatecznie decyduje więc przewodniczący  prowadzący obrady. Prosił o 

przychylne ustosunkowanie się do jego wniosku. 

Radna Aleksandra  Ziółkowska  zwracała uwagę, że  mieszkańcy, którzy zabierali głos  

mówili długo i musieli czekać  do końca sesji. Podstawą pracy Rady jest statut, nie wyobraża  

sobie sytuacji, że gdy nawet zmieni się przewodniczący, to głos mieszkańcom nie będzie 

udzielany. 

Z kolei radny Henryk Żywocki  podkreślał, że to zapis § 20 ust. 4  stworzył przywilej 

mieszkańcom, do tej pory nie było takiej możliwości, aby  mieszkaniec mógł się wypowiadać 

w trakcie sesji. 

Zdaniem radnego Kędzierskiego  brak tego punktu  nie powoduje możliwości  zabierania 

głosu przez mieszkańców, którzy  powinni uczestniczyć w pracach komisji Rady i zabierać  

głos w dyskusji w temacie, który ich interesuje. Na sesji natomiast musieliby czekać na 

koniec, czasami bardzo długo. 

Zgłosił wniosek formalny o zmianę zapisu  w  § 57  pkt. 2 , który mówi o liczbie  osób , które 

mogą utworzyć klub  radnych .Wnioskował, aby był zapis, że warunkiem utworzenia klubu 

radnych ,jest co najmniej 6 radnych. Nie chciałby na koniec kadencji   podziału  w  Radzie.  

W poprzedniej kadencji Rada była skłócona  , źle się pracowało . Przy  zapisie 5 osób mógłby 

powstać klub, a chciałby, żeby do końca kadencji był spokój. 

Radny Bytner  poparł wniosek radnego Pawłowskiego o wprowadzenie  w § 19 -  punktu 5 

dot. zapytań i wniosków mieszkańców. Jego zdaniem taki zapis  nawet ze względów czysto 

psychologicznych  pozwoli mieszkańcom  miasta na przedstawienie  na sesji istotnych dla 

nich spraw. Nawiązał też do  czasu wypowiedzi radnych na sesji. W projekcie statutu, który 

otrzymał  na  meila  jest zawarty  w § 20 pkt. 5 zapis o ograniczeniu wystąpienia  radnego do 

5 minut. Dyskutowano o tym na komisji  Budżetu  i  większość była zgodna, że należy ten 

zapis wykreślić. ( w tym miejscu skorygowano wypowiedź pana radnego, gdyż na komisji był 

remis podczas głosowania , stąd też został ten zapis. ). 

Zgłosił wniosek formalny o  wykreślenie    punktu 5 w §  20 . 

Co do klubów radnych, pan radny zauważył, że wybory samorządowe odbędą się  z okręgów 

jednomandatowych, w tym momencie przynależność partyjna nie będzie miała już tak dużego 

znaczenia. Rada będzie bardziej rozdrobniona i możliwość utworzenia takiego klubu i pracy 

w nim będzie dość cenna.  Zgłosił wniosek formalny o zmniejszenie ilości osób tworzących 

klub radnych – do co najmniej 4 radnych.  



Burmistrz Miasta dziękował za pracę nad statutem, radnym udało się znaleźć konsensus w 

sprawie dopracowania tego statutu. To Rada ostatecznie decyduje, w jakiej formie zostanie on 

uchwalony. Zgodził się z opinią radnych Kędzierskiego i Sochackiego, że statut normuje 

kwestię wystąpień mieszkańców. Jego zdaniem jest to uwłaczające, żeby mieszkańcy musieli 

czekać całą sesję ( czasami kilka godzin) w celu zabrania głosu. To Przewodniczący Rady 

decyduje o porządku i o udzieleniu głosu mieszkańcowi miasta w danym punkcie obrad. 

Dodał też, że co prawda to  radni są reprezentantami mieszkańców i to oni zgłaszają w ich 

imieniu wszelkie wnioski. Ponadto sesja jest esencją pracy w komisjach Rady, gdzie 

mieszkańcy mają prawo zabierać głos w dyskusji.  Co do czasu wypowiedzi radnego, radny 

na sesji przedstawia już wypracowane stanowisko na komisjach. Burmistrz apelował, aby 

pozostawić ten zapis o 5 - minutowym czasie wystąpienia radnego.  W kwestii klubów 

radnych, zdaniem Burmistrza zmniejszenie ilości osób może spowodować, że będą one 

załatwiały swoje spektakularne interesy. W najbliższych wyborach liczba okręgów 

wyborczych zwiększa się z 5 do 15. Apelował o zachowanie rozsądku i nie zmniejszanie 

ilości radnych w klubie, gdyż to nie wpłynie na prace zespołową. Ta kadencja pokazuje, że 

można pracować bez powoływania klubów , w poprzedniej kadencji były dwa kluby radnych, 

gdzie 7 radnych było w mniejszości. Życzyłby sobie, aby te ostatnie miesiące kadencji były 

spokojne i aby można było pracować  jak do tej pory. Radni przyszłej kadencji sami 

zdecydują o tym zapisie w statucie.  

Radna Alicja Federowicz przypomniała o poprzedniej kadencji, gdzie były kłótnie, 

mieszkańcy różnie wypowiadali się na temat radnych. Teraz jest spokój i tak powinna 

wyglądać praca radnych. Radni są przedstawicielami mieszkańców i najbliższe wybory 

najlepiej to zweryfikują.  

Radny Pawłowski przyznał, że wywołał temat , ale ma prawo myśleć inaczej. Pozostali radni 

nie muszą tego akceptować ale powinni to uszanować. Prosił o  głosowanie , które to 

wszystko zweryfikuje.  

Z kolei radny Kędzierski nawiązując do czasu wypowiedzi radnych, przypomniał, że były 

sytuacje na sesji, gdzie przewodnicząca prowadząca obrady, mimo praw, które daje jej statut, 

nie spowodowała , aby osoby zabierające głos nie obrażały innych. Jest 11 lat radnym i nie 

przypomina sobie, żeby ktoś z radnych wypowiadał się dłużej niż 5 minut. Przypomniał też, 

że statut był już uchwalony wcześniej, gdzie był zapis o tych 5 minutach. Nadzór prawny z 

powodu uchybień jednak statut  uchylił, ale nie kwestionował wprowadzonych  zmian  w 

statucie.  W poprzedniej uchwalonej wersji statutu nie było wniosków i zapytań 

mieszkańców. Pan radny dodał, że może jest przewrażliwiony, ale   teraz w sytuacji, gdzie w 



wyborach uzupełniających startuje jeden z kandydatów, który jest z partii reprezentowanej 

przez p. Pawłowskiego, pan  Pawłowski  chciałby ten zapis przywrócić. To był sztuczny 

zapis, gdzie mieszkaniec musiał czekać  do końca sesji na wypowiedź, teraz  będzie mógł  się 

wypowiedzieć  wcześniej. 

Pan Pawłowski przyznał, że pan radny jest rzeczywiście przewrażliwiony . O kwestii  zapisu 

dot. wystąpień mieszkańców mówił przez cały rok na komisji , gdzie trwały prace nad 

statutem. Jest więc konsekwentny  w swoim działaniu.  

Radny Bytner  odnośnie czasu wystąpień radnych przypomniał o remisowym głosowaniu na 

komisji budżetu, gdzie nie wszyscy radni byli obecni. Tak więc zdanie  radnych w tym 

temacie nie musi być jednoznaczne. Pan radny zgłaszał  też wniosek , aby w § 20 pkt. 6 

mówiącym, że przewodniczący może czynić radnym -  dopisać „ i innym osobom „ -  uwagi 

dot.  tematu, formy i czasu trwania  ich wystąpień , a w szczególnie uzasadnionych 

przypadkach  przywołać mówcę do „rzeczy „  

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na zapis w tym samym § w pkt.7, że przewodniczący 

przywołuje daną osobę „ do porządku.  Rozumie, że jeśli są to osoby, które nie są radnymi a 

zabierają głos, należy stosować pkt. 7.   

Zdaniem radnego Bytnera jest to drugi etap zwracania uwagi, raz „do rzeczy”, drugi raz  „do 

porządku”.  

Radca prawny wyjaśniał przewodniczącej, że w obecnym brzmieniu , pkt. 7 należy stosować 

zarówno do osoby  radnego jak i do każdej innej osoby zabierającej głos. 

 Zgłosił wniosek o wykreślenie ustępu 1  w § 19 i 48. Ponadto wyjaśniał odnośnie 

zgłoszonych wniosków o liczbie osób pozwalających utworzyć  klub radnych. Jego zdaniem 

najdalej idącym wnioskiem  jest wniosek  mówiący o co najmniej 4 osobach i powinien być 

on głosowany w pierwszej kolejności. Prosił też radnego Bytnera o sprecyzowanie zapisu 

pkt.6 w § 20. Radny Bytner  pytał, czy pkt. 6 dotyczy radnych a  pkt. 7 innych osób? Radca 

wyjaśniał, że nie widzi większej różnicy, jeśli radny zostanie przywołany „do rzeczy” a 

mieszkaniec „do porządku”.   W tej sytuacji radny Bytner wycofał swój wniosek.  

Radny Leszek Furman zgłosił wniosek o wykreślenie w § 44 ustępu 1. 

Przewodnicząca   Rady  poddała pod głosowanie  zgłoszone wnioski : 

-  wniosek o  dodanie  w § 19  - pktu  5   dot.  wystąpienia  mieszkańców –    

   wprowadzenie do   porządku obrad sesji   punktu  „  Wnioski i zapytania mieszkańców „ 

  Rada Miasta Rypina  5 głosami „za „, przy  9  „przeciw”  wniosek odrzuciła. 

- wniosek  o  zmianę zapisu w § 57 pkt. 2  dot.   zmniejszenia  osób mogących utworzyć klub     

   radnych -  co najmniej do  4 radnych 



  Rada Miasta Rypina  5 głosami „za „, przy  9  „przeciw”  wniosek odrzuciła. 

 - wniosek  o  zmianę zapisu  w § 57 pkt. 2  dot.  zwiększenia osób mogących   utworzyć klub  

   radnych – co najmniej  do   6  radnych 

   Rada Miasta Rypina  9 głosami „za „, przy  5 „przeciw”  wniosek przyjęła, 

-  wniosek o  wyrzucenie w § 20  pkt. 5  zapisu  ograniczającego wypowiedź  do  5 minut  

   Rada Miasta Rypina  4 głosami „za „, przy  9 „przeciw „ i    1 „wstrzymującym”  

   wniosek    odrzuciła. 

-  wniosek o wykreślenie  w § 19, 44 i 48  ustępu 1. 

   Rada Miasta Rypina 14 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Przewodnicząca   Rady  Miasta poddała  projekt uchwały pod głosowanie  z uwzględnieniem 

przyjętych wniosków, 

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za „, przy  4 „wstrzymujących „  podjęła uchwałę  Nr 

XLV/312/13 / w sprawie uchwalenia  Statutu Miasta Rypin . 

Uchwała  Nr  XLV/312/13   stanowi zał. Nr  7 do protokołu. 

 

Ad.4g 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały   Nr   XLV/313/13  

zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Skarbnik Miasta prosiła o wykreślenie  z uzasadnienia do zmian budżetowych pozycji dot. 

ŚDS w Rypinie. 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę    Nr   XLV/313/13  

zmieniającą uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok . 

Uchwała Nr  XLV/313/13 stanowi zał. Nr  8 do protokołu. 

 

Ad.4h 

Przewodnicząca  Rady  Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr XLV/314/13/  zmieniającej  

uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Rypina na 

lata   2013 - 2024  . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu  i Gospodarki Miejskiej . 

Rada Miasta Rypina 14 głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XLV/314/13 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy 

Miasta Rypina na lata   2013 - 2024  . 

Uchwała Nr   XLV/314/13 stanowi zał. Nr  9 do protokołu. 



 

Ad.4i 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr XLV/315/13 w sprawie 

przyjęcia rocznego  programu współpracy z organizacjami  pozarządowymi   

oraz podmiotami wymienionymi  w art.3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia  2003 roku  

o działalności  pożytku publicznego  i o wolontariacie  na 2014 rok.  

Jest pozytywna opinia  radcy  prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Radny Leszek Furman pytał, dlaczego projekt   uchwały trafił tak późno do radnych ? 

Kierownik Wydziału Projektów Unijnych Jarosław Nowak  wyjaśniał, że konsultacje  z 

organizacjami pozarządowymi trwały do 20 grudnia, stąd dopiero po tym czasie można było 

przygotować projekt uchwały. Dodał, że miasto będzie współpracowało  m.in.  z 

uczniowskimi klubami sportowymi, PCK i Stowarzyszeniem Dietetyków. 

Rada Miasta Rypina   11  „głosami” za „, przy   3 ‘wstrzymujących „  podjęła uchwałę 

Nr XLV/315/13 w sprawie przyjęcia rocznego  programu współpracy z organizacjami  

pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi  w art.3 ust. 3 ustawy z dnia  24 

kwietnia  2003 roku o działalności  pożytku publicznego  i o wolontariacie  na 2014 rok.  

Uchwała Nr  XLV/315/13  stanowi zał. Nr  10 do protokołu. 

 

Ad. 6 i 7 

 

Głos zabrał pan Mirosław Marynowski Prezes firmy KOMES. Informował, że po minionym 

weekendzie na terenie miasta  zostało wywróconych 8 koszy na śmieci , a także skrzynie z 

piaskiem na okres zimowy. Zaapelował o wzmożenie patrolów Straży Miejskiej i Policji w 

porze nocnej od piątku do niedzieli w celu zapobieżenia dewastacji mienia miejskiego.  

Pani Krystyna Piłatowska podziękowała za 3 lata działalności Burmistrza Grzybowskiego. 

Pieniądze publiczne nie są wydawane na rzeczy zbędne , pięknieje miasto, dziękowała   też  

za sprowadzenie inwestora, za życzliwość dla mieszkańców. 

Pytała,  czy istnieje możliwość uruchomienia Banku Żywności i uruchomienia schroniska dla 

bezdomnych zwierząt ? 

Pan Dariusz Kędzierski pytał jako mieszkaniec o sprawę wyrejestrowania autobusów spółki 

Kujawsko-Pomorski Transport Samochodowy ( KPTS ) i wpłacania podatku od środków 

transportowych do kasy miasta Lipno, zamiast do  kasy miasta Rypina. Jakie są powody tej 

decyzji obecnego prezesa spółki ,byłego burmistrza Rypina?  Informował także , że do urzędu 

miasta wpłynęło pismo KPTS w sprawie dofinansowania nierentownych linii autobusowych 

na trasie Rypin – Brodnica. Pytał, czy znane są burmistrzowi  okoliczności przejęcia  PKS w 



Brodnicy?  Uznał, że jest to autopromocja dawnego burmistrza. Wyrażał, także zdziwienie, że 

były burmistrz, a zarazem  radny powiatowy działa na szkodę miasta  i kandyduje w 

wyborach uzupełniających do Rady Miasta.  

Burmistrz Miasta Paweł Grzybowski  wyjaśniał, że do Urzędu Miejskiego  nie wpłynęła 

żadna korespondencja KPTS w sprawie zarejestrowania autobusów w Rypinie. Faktem jest 

,że autobusy z Brodnicy też będą zarejestrowane w Lipnie. Miasto Rypin nie dostało takiej 

propozycji. W sprawie dofinansowania linii autobusowych korespondencja została 

przekazana do Biura Rady. Po rozmowach z mecenasem, dofinansowanie jednego z 

konkurujących podmiotów może być niezgodne z prawem. Burmistrz przypomniał, że liczył 

na współpracę z prezesem spółki  w sprawie działki PKS. Działka nie jest wykorzystywana, a 

byłaby okazja, żeby autobusy mogły być tu zarejestrowane. Burmistrz wyraził zdanie, że 

Rada Miasta mogłaby podjąć nawet decyzje w sprawie  ulgi w tym zakresie. Jednak oferty nie 

było.  

Tematem schroniska dla zwierząt od wielu lat zajmuje się Związek Gmin Rypińskich. Jest 

przygotowana dokumentacja i jest miejsce na schronisko, ale nie ma stowarzyszenia osób , 

które by się tym zajęły. Mamy porozumienie z miastem Brodnica, tam wywożone zostają psy, 

które są łapane przez Straż Miejską. Jako Związek Gmin Rypińskich miasto  pracuje  nad tym 

tematem. 

Co do Banku Żywności nie ma porozumienia z Bankiem Żywności w Grudziądzu. 

Rozważane jest  przeprowadzenie konkursu w styczniu, by to zadanie banku żywności w 

imieniu miasta wykonywało jakieś stowarzyszenie lub fundacja. Największym problem jest 

własny transport, koszty transportowe nie są pokrywane.  

 

Ad. 8 

Przewodnicząca  Rady Miasta zamknęła obrady XLV sesji. 

 

Płyta z  nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część protokołu . 

 

Protokołowała :                                                  Przewodniczący Rady Miasta Rypina  

 

Mariola Jędrzejewska                                               Joanna Krukowska  

Ziemowit  Kłosowski 

 

 



 

 

 

 

  

 

 

            

 

 

 

 

 

 

 


